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Burduja, despre re-liberalizarea pietei de energie: Consumatorii vulnerabili nu vor

avea de suferit, nu le vor creste facturile

Ministerul Energiei a initiat un  Memorandum care aduna la masa reprezentanti ai mai multor institutii 

pentru definirea foarte clara a consumatorului vulnerabil, cel aflat în  saracie energetica, a anuntat, joi,

ministrul de resort, Sebastian  Burduja, în cadrul unei conferinte de specialitate.

"Noi am initiat un Memorandum, e pe ultima suta de metri cu avizarea. El  aduna la aceeasi masa: Ministerul

Muncii, Ministerul Finantelor, ANAF,  INS, Comisia de Prognoza, deci toti cei implicati care ar putea sa 

contribuie la definirea foarte clara a consumatorului vulnerabil, cel  aflat în saracie energetica. Cu siguranta,

angajamentul Guvernului  României este ca acesti consumatori nu vor avea de suferit, nu le vor  creste facturile. În

acelasi timp, acest model pe care România l-a  practicat - si l-a practicat ca o masura de urgenta în criza energetica,

de a subventiona pe baza de consum, nu este tocmai corect. Nu este  tocmai corect ca eu, dumneavoastra, doamna

deputat Cristina Pruna  (vicepresedinta Comisiei pentru Industrii si Servicii, din Camera  Deputatilor, n.r.) si altii,

sa beneficiem de subventii din partea  statului român la un nivel de venit la care ne permitem categoric sa  platim

pretul real al energiei electrice", a mentionat Sebastian  Burduja, la conferinta anuala InvestEnergy si Gala

specialistilor din  energie.

Ministrul Energiei a subliniat ca este optimist în ceea ce priveste anul  2025, având în vedere ofertele pe care un

furnizor, care este în  portofoliul Ministerului Energiei, Hidroelectrica, le face pentru  urmatoarele 12 luni.

"Mai mult decât atât, eu sunt optimist legat de anul viitor. Uitându-ma  pe ofertele pe care un furnizor, care este în

portofoliul Ministerului  Energiei, Hidroelectrica, le face pentru urmatoarele 12 luni, vom  constata ca avem 0,78 -

0,80 lei kilowatt-ora. Iata deci o oferta foarte  competitiva. Daca putem sa mentinem acel 0,68 lei kilowat-ora, e

greu  de spus, dar numai adunând taxele si tarifele de pe lant constatam ca e  un nivel foarte ambitios pe care

România si l-a setat", a adaugat  Burduja.

La finalul lunii trecute, presedintele Autoritatii Nationale de  Reglementare în Energie (ANRE), George Niculescu

a mentionat ca  Autoritatea de reglementare va face o campanie de informare cu privire  la încheierea perioadei de

plafonare a preturilor la energie, la 31  martie 2025.
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